



Mayor of Strasbourg Jeanne Barseghian

Cc: Préfecture du Bas-Rhin

7 May 2025, Strasbourg

Dear Mayor Jeanne Barseghian,

We are writing to you to express our deep concern regarding the march planned for 9 May 2025 in the city of Strasbourg, which is likely to be exploited for Russian propaganda purposes under the pretext of commemorating the anniversary of the end of the World War II.

As you are aware, autocratic and aggressive Russia is committing grave war crimes against Ukraine and its people. It is extensively using tools of information warfare and propaganda to achieve its goals and to distort the facts about its ongoing aggression.

According to publicly available information, Soviet and Russian military symbols will be displayed during this march in Strasbourg. In the context of Russia's ongoing war of aggression against Ukraine, these symbols take on a new and troubling meaning. We see this march as a propaganda campaign coordinated by the Russian authorities - one that insults the memory of Ukrainians who have died in the war. It is also yet another cynical attempt to justify Russia's unjustifiable war.

The city of Strasbourg stands as a symbol of peace and cooperation in Europe. It is not a place for propaganda by aggressor states or for public marches that aim to undermine the ideas and foundations of European unity and freedom. The distortion of history and the public display of symbols from the past and present of an aggressor state can never be equated with freedom of expression.

Therefore, we urge you to do everything in your power to prevent the public display of Soviet symbols during this event, as well as any incitement to hatred.

Thank you for your actions.

Sincerely,

Petras Auštrevičius, Renew Europe, Lithuania
Nathalie Loiseau, Renew Europe, France
Rihards Kols, ECR, Latvia
Rasa Juknevičienė, EPP, Lithuania
Lucia Yar, Renew Europe, Slovakia
Michał Dworczyk, ECR, Poland
Jan Farský, EPP, Czechia
Javier Zarzalejos, EPP, Spain
Alice Teodorescu Măwe, EPP, Sweden
Michał Kobosko, Renew Europe, Poland
Virginijus Sinkevičius, Greens/EFA, Lithuania
Dainius Žalimas, Renew Europe, Lithuania
Karin Karlsbro, Renew Europe, Sweden
Inese Vaidere, EPP, Latvia
Andrey Kovatchev, EPP, Bulgaria
Marie-Agnes Strack-Zimmermann, Renew Europe, Germany



Maire de Strasbourg Madame Jeanne Barseghian

Cc : Préfecture du Bas-Rhin

7 mai 2025, Strasbourg

Madame la Maire Jeanne Barseghian,

Nous vous écrivons pour exprimer notre profonde inquiétude concernant la marche prévue le 9 mai 2025 dans la ville de Strasbourg, qui risque d'être exploitée à des fins de propagande russe sous le prétexte de la commémoration de la fin de la Seconde Guerre mondiale.

Comme vous le savez, la Russie, régime autocratique et agressif, commet de graves crimes de guerre contre l'Ukraine et son peuple. Elle utilise largement les outils de guerre informationnelle et de propagande pour atteindre ses objectifs et déformer les faits concernant son agression en cours.

Selon les informations disponibles publiquement, des symboles militaires soviétiques et russes seront affichés lors de cette marche à Strasbourg. Dans le contexte de la guerre d'agression menée par la Russie contre l'Ukraine, ces symboles prennent un sens nouveau et inquiétant. Nous considérons cette marche comme une campagne de propagande coordonnée par les autorités russes – une insulte à la mémoire des Ukrainiens tombés dans la guerre. C'est également une nouvelle tentative cynique de justifier une guerre injustifiable.

La ville de Strasbourg est un symbole de paix et de coopération en Europe. Elle ne doit pas devenir un lieu de propagande pour des États agresseurs, ni accueillir des manifestations publiques visant à saper les valeurs et les fondements de l'unité et de la liberté européennes. La falsification de l'histoire et l'exposition publique de symboles liés au passé et au présent d'un État agresseur ne peuvent en aucun cas être assimilées à la liberté d'expression.

Nous vous exhortons donc à faire tout ce qui est en votre pouvoir pour empêcher l'affichage public de symboles soviétiques lors de cet événement, ainsi que toute incitation à la haine.

Nous vous remercions pour vos actions.

Cordialement,

Petras Auštrevičius, Renew Europe, Lithuania
Nathalie Loiseau, Renew Europe, France
Rihards Kols, ECR, Latvia
Rasa Juknevičienė, EPP, Lithuania
Lucia Yar, Renew Europe, Slovakia
Michał Dworczyk, ECR, Poland
Jan Farský, EPP, Czechia
Javier Zarzalejos, EPP, Spain
Alice Teodorescu Măwe, EPP, Sweden
Michał Kobosko, Renew Europe, Poland
Virginijus Sinkevičius, Greens/EFA, Lithuania
Dainius Žalimas, Renew Europe, Lithuania
Karin Karlsbro, Renew Europe, Sweden
Inese Vaidere, EPP, Latvia
Andrey Kovatchev, EPP, Bulgaria
Marie-Agnes Strack-Zimmermann, Renew Europe, Germany